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Lausuntopyyntö, saap. 20.4.2023. 
 
Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen aluehallitus on lähettänyt 
lausuntokierrokselle suunnitelmaluonnoksen alueen tarpeenmukaisten 
sosiaali- ja terveyskeskusten määrittelystä ja määrästä vuosille 2023–
2025. Tarpeenmukaisten sote-keskusten kehittäminen on yksi Pohteen 
sote-järjestämissuunnitelman toimenpiteistä. Suunnitelmaluonnos on 
ohessa, ja sen lausuntoaika on 19.4.–17.5.2023.  
 
Suunnitelmaluonnos sisältää esityksen tarpeenmukaisten sote-keskusten 
määrittelystä ja määrästä vuosille 2023–2025. Lisäksi se kuvaa lähtökohtia 
ja periaatteita sote-keskusten palveluille. Tällaisia ovat esimerkiksi sote-
keskusten palveluvalikoima, digitaalisten palveluiden hyödyntäminen sekä 
lähtökohtia palvelumuodoille ja niiden aukioloajoille. Suunnitelmaluonnos 
sisältää myös määrittelyn alueen sosiaali- ja terveyskeskusten 
toimipisteistä sekä taustatietoja. 
 
Eri toimijoilla on mahdollisuus antaa palautetta suunnitelmasta virallisen 
lausunnon tai verkkosivuilla olevan kyselyn kautta. Mikäli haluatte jättää 
suunnitelmaluonnoksesta virallisen lausunnon, pyydämme toimittamaan 
sen hyvinvointialueen kirjaamoon 17.5.2023 menneessä: 
kirjaamo@pohde.fi. Pyydämme lausunnoissa ottamaan kantaa muun 
muassa seuraaviin teemoihin lausuntoaineiston pohjalta:   
a) Onko esitetty sosiaali- ja terveyskeskusten palveluvalikoima ja määrä 
alueiden väestön palvelutarvetta vastaava?  
b) Mikä on näkemyksenne yksiköihin, joiden palveluvalikoimaa ja 
tuottamistapaa esitetään lausuntomateriaalissa arvioitavaksi.  
c) Onko asiointisuunnat, työmatka- ja julkinen liikenne sekä välimatkat 
huomioitu riittävällä tavalla sosiaali- ja terveyskeskusten 
palveluverkostossa?   
d) Miten sosiaali- ja terveyskeskuksen tulisi paikallisesti toimia, jotta se 
vastaa asukkaiden palvelutarvetta?  
e) Mitkä ovat tärkeimpiä keinoja henkilöstön saatavuuden turvaamiseksi 
Pohjos-Pohjanmaalla? 
  
Tavoitteena on, että päätökset tarpeenmukaisista sote-keskuksista 
tehdään saadun palautteen perusteella Pohteen aluehallituksessa 
kesäkuussa 2023. 
  
Lisätietoja: 
  
Kirsti Ylitalo-Katajisto 
Sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisjohtaja, Pohjois-Pohjanmaan 
hyvinvointialue 
kirsti.ylitalo-katajisto@pohde.fi, 044 703 4007 
  
Anu Vuorinen 
Strategia- ja talousjohtaja, Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialue 
anu.vuorinen@pohde.fi, 044 365 5473 
 



Oheismateriaalia. 
 

Esittelijä kaupunginjohtaja Hinno Kimmo 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää antaa lausuntonaan: 
 
Haapaveden kaupungin näkökulmasta suunnitelma tarpeenmukaisten 
sote-keskusten määrittelystä ja määrästä vuosille 2023-2025 ei aiheuta 
mittavia muutoksia kaupungissa tarjottavaan palveluvalikoimaan. Täten 
Haapaveden kaupungilla ei ole lausuttavaa suunnitelmaan. Haapaveden 
kaupunki toivoo, että suunnitelma vuodesta 2026 alkaen vietäisiin myös 
päätöksentekoon mahdollisimman pian, jos sillä on vaikutuksia 
palveluverkkoon ja kunnilta jatkossa vuokrattavien kiinteistöjen määrään. 

 
Käsittely Kaupunginjohtajan muutettu ehdotus kokouksessa: 
  
 Kaupunginhallitus päättää antaa lausuntonaan: 
 
 Lähipalvelujen säilytettävyys ja saatavuus on turvattava, joka oli koko 

hyvinvointialueuudistuksen lähtökohta. Haapaveden kaupungin 
näkökulmasta suunnitelma tarpeenmukaisten sote-keskusten määrittelystä 
ja määrästä vuosille 2023-2025 ei aiheuta mittavia muutoksia kaupungissa 
tarjottavaan palveluvalikoimaan. Täten Haapaveden kaupungilla ei ole 
lausuttavaa suunnitelmaan. Haapaveden kaupunki vaatii, että suunnitelma 
vuodesta 2026 alkaen vietäisiin myös päätöksentekoon mahdollisimman 
pian, jos sillä on vaikutuksia palveluverkkoon ja kunnilta jatkossa 
vuokrattavien kiinteistöjen määrään. Kiinteistöjen yhtiöittäminen on pitkä 
prosessi.  

 
Päätös Hyväksyttiin muutettu ehdotus: 

 
Kaupunginhallitus päättää antaa lausuntonaan: 
 
Lähipalvelujen säilytettävyys ja saatavuus on turvattava, joka oli koko 
hyvinvointialueuudistuksen lähtökohta. Haapaveden kaupungin 
näkökulmasta suunnitelma tarpeenmukaisten sote-keskusten määrittelystä 
ja määrästä vuosille 2023-2025 ei aiheuta mittavia muutoksia kaupungissa 
tarjottavaan palveluvalikoimaan. Täten Haapaveden kaupungilla ei ole 
lausuttavaa suunnitelmaan. Haapaveden kaupunki vaatii, että suunnitelma 
vuodesta 2026 alkaen vietäisiin myös päätöksentekoon mahdollisimman 
pian, jos sillä on vaikutuksia palveluverkkoon ja kunnilta jatkossa 
vuokrattavien kiinteistöjen määrään. Kiinteistöjen yhtiöittäminen on pitkä 
prosessi. 

 


